
Zápis 4-2020 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 13. 11. 2020 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat (on-

line), Josef Pavlíček, Milan Vincenc 

 

Občané: 2 (on-line) 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání VZ ze dne 14. 8. 2020 

3. Zpráva o činnosti ZO.  

4. Schválení obecně závazných vyhlášek – „k zabezpečení místních záležitostí veřejného 

pořádku na veřejných prostranstvích, kterou se reguluje používání zábavní pyrotechniky“ a „o 

místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů“.  

5. Schválení dotací do rozpočtu obce a návrh na žádost o dotaci z MMR 

6. Schválení dodatku č.1 ke smlouvě o zemědělském pachtu ze dne 28. 12. 2018 

7. Schválení smlouvy s ČEZ distribuce 

8. Schválení zprávy o uplatnění Územního plánu Oucmanice  

9. Rozpočtové opatření  

10. Diskuse 

11. Souhrn usnesení 

12. Závěr 

 

 

1. Zasedání zahájil v 19 hodin starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se 6 zastupitelů 

prezenčně, Jan Opat byl připojen on-line. Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. 

Zapisovatelkou byla jmenována Milena Čermáková, ověřovateli zápisu pak zvoleni Milan 

Vincenc a Jana Lagutinová. Navržený program byl schválen. Byla dodržena všechna 

epidemiologická opatření.  

1.4. ZO schvaluje za ověřovatele zápisu pana Milana Vincence a paní Janu Lagutinovou. 

ZO schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 14. 8. 2020 

Pan František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. Starosta ve své zprávě podá 

informace k úkolům z minulého zasedání.  

 

3. Zpráva o činnosti ZO 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Došlo k podpisu smlouvy s panem Vlastimilem Doležalem a s paní Miloslavou Doležalovou z 

Jehnědí. Všechny pozemky v lokalitě nad rybníkem jsou tedy ve vlastnictví obce. V současné 

době je zasíťování ve fázi projektové přípravy, teď již probíhá schvalovací proces.   

Při přípravě projektu byl zjištěn problém s kanalizací. Ta je podél cesty k čp. 35 položena 

poměrně mělko a byl by problém se do ní z nových parcel připojit. Zvažují se tedy dvě řešení. 

Že se zrekonstruuje část kanalizace a pak se napojí na hlavník u Kubíkových a nebo, to dle 

spádových parametrů, bude možné až pod cestou u hřiště. V současné době probíhají ještě 

výpočty a měření, aby se vybrala vhodná varianta.  



Odpočinkové místo u lesa na Hradiště se již blíží dokončení. Stavba je hotová, na kámen 

zbývá vytesat nápis a v příštím roce ještě bude osazena zelená střecha. Tu se letos již 

nepodařilo zrealizovat díky pozdějšímu datu stavby. Přes zimu by rostliny zahynuly a došlo 

by k větrné erozi půdy. Proto zelenou střechu dokončíme příští rok na jaře. Jako vyrovnání 

neosazení zelené střechy nám pan Pecháček dal sochu medvěda, na kterém je možné sedět a 

fotit se u něj. Zaplaceno je 240 000 Kč bez DPH, zbývá doplatit 15 000 Kč bez DPH, celková 

cena s DPH je 308 550 Kč. Dokončíme do konce dubna 2021. Přístupová cesta je v naší režii.  

9.září byla v době mezi vlnami Covid beseda se spisovatelem panem Vlastimilem 

Vondruškou. Zúčastnilo se 68 lidí, celkem se vybralo 4690 Kč a náklady byly 5500 Kč. Tato 

akce byla v rámci 110.výročí založení místní knihovny a dlouholeté knihovnici, paní Emilii 

Čermáková, byla předána plaketa obce. Akce byla velmi vydařená a všem zúčastněným se 

líbila.  

Poslední kulturní akcí před druhou uzávěrou bylo promítaní filmu „V síti“, pro základní školu 

z Brandýsa nad Orlicí 10.září a 12.září pak pro občany.  

2. a 3.října proběhly volby do krajských zastupitelstev. Volební účast byla 53%. Starosta 

poděkoval volební komisi za hladký průběh voleb.  

Ozvala se Základní škola z Jehnědí s žádostí o příspěvek na mimoškolní aktivity dětí. Z naší 

obce do této školy chodí 2 žáci. Navrhujeme příspěvek 600 Kč na žáka.  

2.4. ZO schvaluje příspěvek Obci Jehnědí na spolufinancování zájmových útvarů 

volnočasových aktivit ve výši 1200 Kč pro školní rok 2020/2021 

Hlasování: 7-0-0 

V září byly vytyčovány hranice z pozemkových úprav v lokalitě „Pod strží“ a byl vytyčen i 

pozemek, který koupil pan Jaroslav Bis. Zatím buduje přístupovou cestu. Obec cestu stavět 

nebude, ale poskytne materiál.  

Sdružení hasičů uskutečnilo rybářské závody s pěknou účastí. 

 

 

4. Obecně závazné vyhlášky k zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku na 

veřejných prostranstvích, kterou se reguluje používání zábavní pyrotechniky“ a „o 

místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů“.  

Starosta předložil ke schválení obecně závaznou vyhlášku o odpadech. Dojde k navýšení 

poplatku na 450 Kč za osobu ze současných 400 Kč, tato částka je složena se dvou složek, 

131 Kč je na systém likvidace odpadu a 319 Kč jsou skutečné náklady na likvidaci směsného 

komunálního odpadu v roce 2019. V letošním roce došlo k 10 % navýšení likvidace, došlo 

k navýšení produkce tříděného odpadu asi o 8%, hlavně kartónů. Obec i letos bude doplácet 

30 000 - 40 000 Kč. V současné době platíme recyklační poplatek u plastů, protože na plasty 

není odbyt. V naší obci třídíme 35-40 % běžného odpadu, po započítání bioodpadu je podíl 

recyklace 65-70%.  

V Senátu čeká na projednání balíček zákonů o odpadech, ale vzhledem k situaci lze těžko říct, 

kdy budou projednávány a jaké bude konečné znění.  

3.4. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020 o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů. 

Hlasování: 7-0-0 

Další vyhláškou předloženou ke schválení je vyhláška o zábavní pyrotechnice. Podoba této 

vyhlášky je schválena Ministerstvem vnitra, které posoudilo její správnost. Obsah vychází ze 

žádosti občanů a zastupitelů obce. Je zákaz používání zábavní pyrotechniky v zastavěném 

území obce, kromě 31.12 od 16 do 24 hodin a 1.1. o 0 hodin do 2 hodin. Případné porušení 

vyhlášky bude řešit přestupková komise v Chocni.   



4.4. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č. 1/2020 k zabezpečení místních 

záležitostí veřejného pořádku na veřejných prostranstvích, kterou se reguluje používání 

zábavní pyrotechniky. 

Hlasování: 6-0-1 zdržel se hlasování J. Pavlíček 

 

 

5. Schválení dotací do rozpočtu obce a návrh na podání žádosti o dotaci na MMR 

Zastupitelstvo kraje schválilo dotaci na dočišťovací biologické rybníčky ve výši 2 845 000 

Kč, vysoutěžená cena je 4 067 000 Kč. Výběrové řízení vyhrála firma LTM Litomyšl. 

V letošním roce by měli vybudovat komunikaci, již je vytyčena a během 14 dnů by měla začít 

realizace.  

5.4. ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem č. OŽP 2/20/23826 o poskytnutí 

investiční dotace na „Dočišťovací nádrže pro dočištění splaškových vod z obce 

Oucmanice“ ve výši 2 845 000 Kč.  

Hlasování: 7-0-0 

Dále předkládáme možnost žádat dotaci na rekonstrukci místní komunikace mezi čp.25 a 

čp.72 a komunikace kolmé k čp.16. Jedná se o komunikace 13c a 6c. Obec má stavební 

povolení z roku 2019. Rozpočet rekonstrukce je 2 100 000 Kč a dotace je ve výši 80% z 

uznatelných nákladů, asi 1 500 000 Kč. Termín pro podání dotace je 21.12.2020. Hodnotí se 

bodovým systémem.  

6.4. ZO schvaluje podání žádosti o dotaci na rekonstrukci komunikace 13c a 6c 

z prostředků MMR, z programu podpora rozvoje 2019+, z podprogramu 117D821. 

Hlasování: 7-0-0 

 

6. Schválení dodatku č.1 ke smlouvě o zemědělském pachtu ze dne 28.12.2018 

Starosta dále předložil ke schválení Dodatek č.1 ke smlouvě o zemědělském pachtu 

z 28.12.2018. Původní pacht byl 21 400 Kč. Dodatek je na částku 19 771 Kč. Ke snížení 

došlo, protože obec prodala pozemkovou parcelu 361 a u parcel 3021 a 3104 došlo ke snížení 

výměry kvůli výstavbě biologických rybníčků.  

7.4. ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o zemědělském pachtu z 28. 12. 2018. 

Hlasování:7-0-0 

 

7. Schválení smlouvy s ČEZ distribuce 

V souvislosti s plánovanou novou výstavbou nad rybníkem uzavíráme smlouvu s ČEZ 

distribuce na rozvod elektrické energie na částku 112 500 Kč (výpočet = 25A x 3 fáze x 9 

parcel). Letos zaplatíme 57 000 Kč zbytek je splatný po uzavření smlouvy o připojení. 

8.4. ZO schvaluje smlouvu o uzavření budoucích smluv o připojení odběrných 

elektrických zařízení s ČEZ distribuce č. 20-S0BS01-4121706511. 

Hlasování: 7-0-0 

V současné době evidujeme 9 zájemců o parcely. Po dokončení projektů a podání na stavební 

úřad plánujeme jednání se všemi zájemci a pak by se uskutečnil prodej. MMR pravděpodobně 

vyhlásí dotační titul na zasíťování nových stavebních parcel. Dotace se předpokládá až 80 000 

Kč na parcelu, uvidíme, zda tento titul bude vypsán. Zahájení výstavby plánujeme ve druhé 

polovině roku 2021.  

 

8. Schválení zprávy o uplatnění Územního plánu Oucmanice 

Dalším bodem jednání byla druhá zpráva o uplatňování Územního plánu Oucmanice. Územní 

plán je v pořádku a aktuální. Žádný dotčený orgán nevznesl žádné námitky.  

9.4. ZO schvaluje Druhou zprávu o uplatňování Územního plánu Oucmanice. 

Hlasování: 7–0–0 



9. Rozpočtové opatření 

Zatím není nutné přijmout rozpočtové opatření, bude až na veřejném zasedání v prosinci. Kdy 

už budeme znát i propad příjmů za letošní rok. Daňové příjmy budou určitě nižší a nižší je i 

predikce příjmů na příští rok. Na příštím zasedání se bude schvalovat rozpočet na rok 2021.  

 

10. Diskuse 

Starosta otevřel diskusi dotazem, zda budeme připravovat zpravodaj, aby se možní 

přispívatelé zamysleli nad zajímavými tématy. Mohl by být článek o odpadovém 

hospodářství. V současnosti občané využívají 4 – 5 l objemu nádob na osobu a den směsného 

komunálního odpadu. Jedním z cílů je snížit netříděný odpad na 3 l na osobu a den.  

Byl vznesen dotaz, zda by bylo možné na sběrné místo u Jižní stráně přidat kontejner na 

papír. Byl by potřeba i na sběrném místě u prodejny. Budeme se tím zabývat. Jako problém 

vidíme špatné využívání objemu nádob – sešlapávání krabic, plastů. Jeden kontejner stojí 

ročně 4810 Kč bez recyklačního poplatku. 

Dále byl návrh na stálou rubriku ve zpravodaji „Jak třídíme“.  

Pan Vincenc napíše do zpravodaje článek o požární ochraně.  

Na 13. prosince je naplánován koncert Barokteta, ale teď je těžké předvídat, zda se uskuteční.  

Končí vedoucí v prodejně Hruška ze zdravotních důvodů ke konci ledna. Hledáme novou 

vedoucí prodejny.  

Další dotaz byl, zda bude nějaká Mikulášská akce, pokud ji povolí rozvolňující se opatření 

ohledně Covid nákazy. Bude zjištěno u mládeže.  

Kulturní akce budou záviset na míře rozvolnění opatření. Pan Marek řekl, že Spolek lidových 

tradic betlém u zastávky postaví.  

Starosta dále přednesl námět, že se blíží rok 2022, kdy by měl být sraz rodáků a že by bylo 

dobré svolat kulturní výbor, aby se ustanovil realizační tým a že by se mělo začít s přípravou 

knihy/almanachu, poslední kniha byla vydána v roce 2002, tím by se v nové publikaci řešilo 

období 2002-2022.  

 

11. Souhrn usnesení 

1.4. ZO schvaluje za ověřovatele zápisu pana Milana Vincence a paní Janu Lagutinovou. 

ZO schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2.4. ZO schvaluje příspěvek Obci Jehnědí na spolufinancování zájmových útvarů 

volnočasových aktivit ve výši 1200 Kč pro školní rok 2020/2021. 

Hlasování: 7-0-0 

 

3.4. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020 o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů. 

Hlasování: 7-0-0 

 

4.4. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č. 1/2020 k zabezpečení místních 

záležitostí veřejného pořádku na veřejných prostranstvích, kterou se reguluje používání 

zábavní pyrotechniky. 

Hlasování: 6-0-1 



 

5.4. ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem č. OŽP 2/20/23826 o poskytnutí 

investiční dotace na „Dočišťovací nádrže pro dočištění splaškových vod z obce 

Oucmanice ve výši 2 845 000 Kč.  

Hlasování: 7-0-0 

 

6.4. ZO schvaluje podání žádosti o dotaci na rekonstrukci komunikace 13c a 6c 

z prostředků MMR, z programu podpora rozvoje 2019+ z podprogramu 117D821. 

Hlasování: 7-0-0 

 

7.4. ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o zemědělském pachtu z 28. 12. 2018. 

Hlasování:7-0-0 

 

8.4. ZO schvaluje smlouvu o uzavření budoucích smluv o připojení odběrných 

elektrických zařízení s ČEZ distribuce č. 20-S0BS01-4121706511. 

Hlasování: 7-0-0 

 

9.4. ZO schvaluje Druhou zprávu o uplatňování Územního plánu Oucmanice. 

Hlasování: 7–0–0 

 

12. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 20:45 a poděkoval za účast. Příští veřejné zasedání 

bude 29. prosince 2020.  

 

V Oucmanicích 13.11. 2020 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Milan Vincenc 

      Jana Lagutinová 


